



EN

MEDIA RELEASE

— FOR IMMEDIATE RELEASE —



National Sustainable Fashion Non-Profit, Fashion Takes Action, popping up as part of Montreal Fashion Week to host ReMode

September 28, 2025 at [Société des Arts Technologiques \(SAT\)](#)

What:

Presented by Value Village, as part of [Montreal Fashion Week](#), ReMode is a free, one day event that's all about learning how to keep your clothes in use through the [7Rs of Fashion](#) (Reduce, Reuse, Repair, Repurpose, Rental, Resale, Recycle). Running 12pm-6pm, the event includes **Talks**, with industry leaders discussing a range of topics relevant to anyone who buys and wears clothes; a **Marketplace**, with a range of vendors that focus on reuse, resale, repurposing, upcycling and repair, and a top-notch **Clothing Swap**!

Why:

The fashion industry is one of the most resource-intensive in the world, contributing to climate change, pollution, and waste. In Canada alone, over 500,000 tonnes of textiles end up in landfill every year. ReMode empowers the public to be part of the solution by making it easy and exciting to keep clothing in use for longer. Small actions like swapping, mending, or buying secondhand can collectively create big change.

Who:

ReMode will showcase a vibrant lineup of local vendors championing circular fashion, including *atelier b*, *Magasin Chaînon*, *Citron Pressé*, *High Horse Studio*, and many more. Attendees can also look forward to a series of short Talks designed to deepen understanding of circular fashion—what it means, why it matters, and how to get involved. Speakers from *City of Montreal*, *Concertation Montréal*, *Mmode*, and *Growing A.R.C.* will participate in engaging sessions on themes such as *Circular Fashion in Your Neighbourhood*, *Weaving Community Through Sharing and Repairing*, and *Get to Know Value Village!*

Whether you're a curious beginner or a conscious fashion veteran, ReMode is designed for everyone - upcyclers, DIY enthusiasts, thrifters, climate advocates, and anyone passionate about reducing their impact on both people and the planet. It's a celebration of progress over perfection, and a chance to meet others who care about where their clothes come from, and where they end up.

Where:

In the heart of Montreal, SAT's dynamic venue will set the stage for hands-on learning, connection, and inspiration. Expect an engaging atmosphere that supports forward-thinking solutions for a more sustainable future.

Cost:

ReMode is a **FREE** event.

[RSVP HERE](#) to be entered to win a copy of Montreal-based author, Marie-Michèle Larivée's [Rien de neuf](#), a guide pour une consommation écologique, économique et engagée

Special Thanks to:

Presenting Sponsor: [Value Village | Value Village Boutique](#)

Talks Sponsor: eBay

SWAP Sponsor: Eucalan

About Fashion Takes Action

Fashion Takes Action (FTA) is Canada's leading non-profit organization dedicated to advancing sustainability, ethics, and circularity in the fashion industry. Since 2007, FTA has worked with industry, government, and consumers to drive systems change through education, awareness, and collaboration. From pioneering programs like the WEAR Conference and youth education workshops, to industry research and circular innovation pilots, FTA empowers stakeholders across the fashion value chain to make better, more responsible choices for people and the planet. Learn more at fashiontakesaction.com.

For media inquiries or interview requests, contact:

Michelle Calvert

michelle@lucidcommunications.ca



FR

COMMUNIQUÉ DE PRESSE

— POUR DIFFUSION IMMÉDIATE —



L'organisme national à but non lucratif dédié à la mode durable, Fashion Takes Action, fera une apparition dans le cadre de la Semaine Mode de Montréal pour animer ReMode

Le 28 septembre 2025 à la [Société des Arts Technologiques \(SAT\)](#)

Quoi:

Présenté par Value Village, dans le cadre de la [Semaine Mode de Montréal](#), ReMode est un événement gratuit d'une journée consacré à l'art de prolonger la vie de vos vêtements grâce aux [7R de la mode](#) (Réduire, Réutiliser, Réparer, Réinventer, Location(Rent), Revente, Recyclage). De 12 h à 18 h, l'événement comprendra les '**Talks**', où des leaders de l'industrie discuteront de sujets pertinents pour toute personne qui achète et porte des vêtements; **un Marché** rassemblant une variété d'exposants spécialisés dans la réutilisation, la revente, la transformation, l'upcycling et la réparation; ainsi qu'un super **Échange de vêtements!**

Pourquoi:

L'industrie de la mode est l'une des plus gourmandes en ressources au monde, contribuant aux changements climatiques, à la pollution et aux déchets. Au Canada seulement, plus de **500 000 tonnes de textiles** finissent chaque année dans les sites d'enfouissement. ReMode vise à outiller le public afin qu'il devienne acteur du changement, en rendant la réutilisation des vêtements facile et stimulante. Des gestes simples comme échanger, raccommorder ou acheter de seconde main peuvent, collectivement, mener à un grand impact.

Qui:

ReMode mettra en lumière une foule d'exposants locaux qui font rayonner la mode circulaire, incluant *atelier b*, *Magasin Chaînon*, *Citron Pressé*, *High Horse Studio*, et bien d'autres. Le public pourra également assister à une série de courts 'Talks' qui approfondiront leur compréhension de la mode circulaire – ce qu'elle représente, pourquoi elle est essentielle, et comment y participer. Des conférenciers de la *Ville de Montréal*, *Concertation Montréal*, *Mmode* et *Growing A.R.C.* animeront des sessions inspirantes sur des thèmes tels que:

- La mode circulaire dans votre quartier,
- Tisser des communautés grâce au partage et à la réparation,
- À la rencontre de Value Village!

Que vous soyez curieux(se) débutant(e) ou militant(e) aguerri(e) de la mode responsable, ReMode s'adresse à tous: adeptes d'upcycling, passionné(es) de DIY, amateur(trices) de friperies, défenseur(es) du climat et toutes personnes soucieuses de leur impact sur les gens et la planète. C'est une célébration du progrès plutôt que de la perfection – et une occasion de rencontrer d'autres personnes qui se soucient de l'origine et de la destination de leurs vêtements.

Où:

En plein cœur de Montréal, la SAT offrira un cadre dynamique pour l'apprentissage pratique, les échanges et l'inspiration. Préparez-vous à une ambiance engageante et porteuse de solutions innovantes pour un avenir plus durable.

Coût:

ReMode est un événement **GRATUIT**.

👉 **RSVP ICI** pour courir la chance de gagner une copie du livre [*Rien de neuf: guide pour une consommation écologique, économique et engagée*](#), écrit par l'autrice montréalaise **Marie-Michèle Larivée**.

Remerciements :

- **Commanditaire principal:** Value Village | Value Village Boutique
- **Commanditaire des 'Talks':** eBay
- **Commanditaire de l'Échange de vêtements:** Eucalan

À propos de Fashion Takes Action

Fashion Takes Action (FTA) est le principal organisme à but non lucratif au Canada dédié à l'avancement de la durabilité, de l'éthique et de la circularité dans l'industrie de la mode. Depuis 2007, FTA collabore avec l'industrie, les gouvernements et les citoyens pour catalyser un changement systémique grâce à l'éducation, la sensibilisation et la collaboration. De la conférence WEAR aux ateliers jeunesse, en passant par la recherche sectorielle et des projets pilotes en innovation circulaire, FTA mobilise les acteurs de toute la chaîne de valeur pour faire des choix plus responsables — pour les gens et pour la planète.

Pour les demandes médias ou d'entrevue, veuillez contacter:

Michelle Calvert

michelle@lucidcommunications.ca